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Azərbaycan media təmsilçilərinin 

Ankara səfəri davam edir
 � Azərbaycan Respublikasının Prezidenti 

yanında Kütləvi İnformasiya Vasitələrinin 
İnkişafına Dövlət Dəstəyi Fondunun (KİVDF) 
təşkilatçılığı ilə respublikanın aparıcı media 
təmsilçilərindən ibarət 15 nəfərlik nümayəndə 
heyətinin Türkiyənin paytaxtı Ankara şəhərinə 
səfər proqramı davam edir. 

Nümayəndə heyətinin 
üzvləri Türkiyə Radio və Tele-
viziya Üst Qurumunda (RTÜK) 
olublar. RTÜK başqanı İlhan 
Yerlikaya rəhbərlik etdiyi qurum 
barədə məlumat verib. Həmçinin 
RTÜK-ün Azərbaycanda mü-
vafiq qurumlarla əlaqələrindən 
bəhs edərək, münasibətlərin 
daha da inkişaf etdirilməsində 
maraqlı olduqlarını bildirib.

Fondun icraçı direkto-
ru, nümayəndə heyətinin 
rəhbəri Vüqar Səfərli media 
təmsilçilərinin Ankaraya 

səfərinin məqsədi, həmçinin 
Azərbaycanda KİV-in durumu 
və KİVDF-nin fəaliyyəti barədə 
məlumat verib. Vüqar Səfərli 
Türkiyə-Azərbaycan media qu-
rumları arasında münasibətlərin 
inkişaf etdirilməsi üçün 
təkliflərini səsləndirib. 

Azərbaycan Respublikası 
Prezidenti Administrasiyası-
nın ictimai-siyasi məsələlər 

şöbəsinin informasiya və 
mətbuat orqanları ilə iş sektoru-
nun müdiri Cəmaləddin Quliyev, 
“Yeni Müsavat” qəzetinin baş 
redaktoru Rauf Arifoğlu, “İki 
sahil” qəzetinin baş redakto-
ru Vüqar Rəhimzadə, “Xalq 
qəzeti”nin baş redaktoru Həsən 
Həsənov, “525-ci qəzet”in 
baş redaktoru Rəşad Məcid, 
Jurnalistlərin Həmkarlar İtti-
faqının sədri Müşfiq Ələsgərli 
Azərbaycan və Türkiyə kütləvi 
informasiya vasitələri arasında  
əməkdaşlığın inkişaf etdirilməsi 

yolları barədə fikirlərini 
bölüşüblər. 

Nümayəndə heyəti Türkiyə 
Siyasi, İqtisadi, Sosial Araşdır-
malar Fondunun (SETA) təşkil 
etdiyi “Azərbaycan-Türkiyə 
münasibətlərinin gələcək inki-
şafı”  mövzusunda müzakirələrə 
də qatılıb və münasibətlərin 
inkişafında medianın oynadığı 
rol barədə fikirlərini çatdırıb. 

Nümayəndə heyətinin 
növbəti görüşü Türk İşbirliyi 
və Koordinasiya Agentliyində 
(TİKA) baş tutub. TİKA başqanı 
Sərdar Çam  və başqan yar-
dımçısı Birol Çetin nümayəndə 
heyəti ilə görüşdə TİKA-nın 
dünyada gerçəkləşdirdiyi 
layihələr barədə məlumat 
veriblər. Fondun icraçı di-
rektoru Vüqar Səfərli fondun 

TİKA ilə əməkdaşlığı və 
gələcək perspektivləri barədə 
fikirlərini bölüşüb. TİKA 
rəhbərləri əməkdaşlığın inki-
şafı üçün nümayəndə heyəti 
tərəfindən səsləndirilən təklifləri 
dəyərləndiriblər. 

Məlumat üçün bildirək ki, 
nümayəndə heyətinin tərkibinə 
Azərbaycan Respublikasının 

Prezidenti yanında Kütləvi 
İnformasiya Vasitələrinin İnki-
şafına Dövlət Dəstəyi Fondunun 
icraçı direktoru Vüqar Səfərli, 
Azərbaycan Respublikası Pre-
zidenti Administrasiyasının ic-
timai-siyasi məsələlər şöbəsinin 
informasiya və mətbuat orqan-
ları ilə iş sektorunun  müdiri 
Cəmaləddin Quliyev, “Xalq 
qəzeti”nin baş redaktoru Həsən 
Həsənov, “İki sahil” qəzetinin 
baş redaktoru Vüqar Rəhimzadə, 
“525-ci qəzet”in baş redaktoru 
Rəşad Məcid, “Palitra” qəzetinin 
baş redaktoru Namiq Əliyev, 
“Yeni Müsavat” qəzetinin 
baş redaktoru Rauf Arifoğlu, 
Jurnalistlərin Həmkarlar İttifa-
qının sədri Müşfiq Ələsgərli, 
“Şərq” qəzetinin baş redaktoru 
Akif Aşırlı, “Kaspi” qəzetinin 
baş redaktoru İlqar Hüseynov, 
“Teleqraf” Media Qrupunun 
rəhbəri Aynur Camal, “Mövqe” 
qəzetinin baş redaktoru Rasim 
Bayramov, “Kür” qəzetinin 
baş redaktoru Əminə Yusifqızı, 
fondun aparıcı məsləhətçisi 
Babək Məmmədzadə, fondun 
informasiya texnologiyaları üzrə 
mütəxəssisi Mirsəid Ağayev 
daxildir. 

“Xalq qəzeti”

Arsen Baqdasaryan: Evə qayıtmağıma kömək edin!
 � Xəbər verildiyi kimi, 1994-cü il təvəllüdlü, 

2014-cü il dekabrın 26-da Azərbaycan Respublikasının 
Ağdam rayonunda qoşunların təmas xəttində təxribata 
cəhd edərkən saxlanılmış və Gəncə Ağır Cinayətlər 
Məhkəməsinin 2015-ci il 5 may tarixli qətnaməsi ilə 15 
il azadlıqdan məhrumetmə cəzasına məhkum edilmiş 
erməni hərbi qulluqçu Arsen Eduardoviç Baqdasaryan 
“hamının-hamıya” prinsipi üzrə azadlığa buraxılması 
ilə bağlı Ermənistanın baş nazirinin səlahiyyətlərini icra 
edən Nikol Paşinyana müraciət göndərib.   

AZƏRTAC xəbər verir ki, 
bununla bağlı noyabrın 28-də 
Arsen Baqdasaryan Azərbaycan 
jurnalistlərinin suallarını ca-
vablandırıb. Həmin müsahibəni 
oxuculara təqdim edirik.

– Bildiyiniz kimi, Azərbaycan 
bütün hərbi əsirlərin və girovla-
rın “hamının-hamıya” prinsipi 
üzrə dəyişdirilməsi təklifi ilə çıxış 
edib. Lakin Ermənistan hökuməti 
nədənsə bunu etmək istəmir. 
Necə düşünürsünüz, Ermənistan 
bu humanist prinsipi niyə 
dəstəkləmir?  

– Mən Azərbaycan tərəfinin 
beynəlxalq təşkilatlar vasitəsilə 
rəsmi təklif göndərdiyini bilirəm. 
Bu barədə mənə Azərbaycanın 
səlahiyyətli orqanları məlumat 
veriblər. Lakin, təəssüf ki, erməni 
tərəfi mənim taleyimə biganə ya-
naşdı. Mənə göndərilən bildirişin 
mətnini oxuya bilərəm: “Arsen 
Eduardoviç, biz, Azərbaycan tərəfi 
beynəlxalq təşkilatlar vasitəsilə 

Ermənistana bütün hərbi əsirlərin 
və girovların “hamını-hamı-
ya” prinsipi üzrə azad edilməsi 
barədə rəsmi təklif göndərmişik. 
Lakin, təəssüf ki, ordusunda 
xidmət keçdiyiniz erməni tərəfi 
Sizin taleyinizə biganə yana-
şır”. Axı, mən həyatımın iki 
il yarımını Qarabağ torpaqları 
uğrunda müharibəyə vermişəm, 
hərbçi sözləri ilə söyləsək, 
azərbaycanlılar üçün “düşmən”, 
“rəqib” olmuşam və hər an məni 
öldürə bilərdilər.

– Bizə məlum olduğu kimi, 
erməni tərəfi digər əsirlərin taleyi 
ilə maraqlanır. Məsələn, Nikol 
Paşinyanın arvadı Anna Akopyan 
Karen Kazaryanın ailəsinə iki 
dəfə baş çəkib. Niyə məhz Sizə bu 
cür biganəlik göstərilir? 

– Ona görə ki, digərləri 
Ermənistan ərazisində doğulub-
lar, mən isə keçmiş DQMV-nin 
paytaxtı Stepanakertdə - indiki 
Xankəndidə. Ermənistan üçün 

qarabağlıların heç bir dəyəri 
yoxdur, biz onlar üçün “Qarabağ 
eşşəkləriyik”. Əgər Ermənistan 
məni bu respublikanın vətəndaşı 
hesab edirsə, onda erməni tərəfi 
Azərbaycanın müraciətinə müsbət 
cavab verməli idi.  

– Siz artıq kifayət qədər 
uzun müddətdir ki, buradasınız. 
Sizin Nikol Paşinyana məktubla 
müraciət etməyiniz üçün suyu 
daşıran son damla nə oldu? 

– İlk növbədə, əlverişli siyasi 
mühit. 2016-cı ildən Azərbaycan 
tərəfi bütün hərbi əsirlərin və 
girovların “hamını-hamıya” 
prinsipi üzrə azad edilməsi 
təşəbbüsü ilə çıxış edir. O zaman 
“Qarabağ klanına” rəhbərlik edən 
Serj Sarkisyan hakimiyyətdə 
idi. Necə deyərlər, həbsxana 
insanı dözümlülüyə öyrədir 
və bu səbəbdən mən səbirlə 
gözləyirdim. İndi, Serj Sarkis-
yan və komandasının devrildiyi 
vaxtda, mən səlahiyyətli orqan-
lara mənə kömək göstərilməsi və 
Nikol Paşinyana xahişlə müraciət 
etməyim üçün buraya KİV 
nümayəndələrinin dəvət edilməsi 

barədə müraciət etməyə qərar 
verdim. Əslində, Azərbaycan 
tərəfi bu müraciəti göndərmək 
məcburiyyətində deyildi, axı, mən 
onların - Ermənistanda iyirmi 
ildən çoxdur təcavüzkar ölkə və 
humanizm göstərməyən tərəf 
kimi qələmə verilən Azərbaycanın 
düşməni idim. Əsl həqiqətdə isə, 
Azərbaycan tərəfi mənə qarşı 
humanizm nümayiş etdirir. Bəs 
erməni tərəfinin humanizmi ha-
rada qaldı? Bunu mənə kim izah 
edə bilər?      

– Azərbaycan tərəfinin 
təşəbbüsünü dəstəkləməsi üçün 
KİV-lər vasitəsilə Ermənistan 
rəhbərliyinə nə söyləmək 
istərdiniz? 

– Mən yalnız onu demək 
istəyirəm ki, əgər Nikol Pa-
şinyan və onun həyat yoldaşı 
Anna Akopyan həqiqətən də öz 
xalqının qayğısına qalırlarsa, 
onda qoy Dilqəm Əsgərovu, 
Şahbaz Quliyevi və əsgər Elnur 
Hüseynzadəni azad etsinlər, 
Azərbaycan isə, öz növbəsində, 
doğmalarımız və yaxınlarımızla 
görüşmək üçün bizi sərbəst bura-
xır. Düşünürəm ki, erməni xalqı 
ölkə hakimiyyətindən Azərbaycan 
tərəfinin təşəbbüsünə müsbət ca-
vab verilməsini tələb etməlidir. 

– Ermənistanda söz yayı-
lıb ki, guya sizi söylədiklərinizi 
vərəqdən oxumağa məcbur 
edirlər. Bununla bağlı nə deyə 
bilərsiniz? 

– Söylədiklərimin hamısı 

öz fikirlərimdir. Mənə heç kim 
işgəncə verməyib və bunları 
deməyə məcbur etməyib. Hətta 
kameranı da çevirə bilərsiniz ki, 
divarlarda əvvəlcədən hazırlanmış 
heç bir mətnin olmadığı aydın 
görünsün. Görürsünüz, mən hər 
dəfə üzümü sual verən jurnalistə 
tərəf tuturam və təkcə kameraya 
deyil, həm də onun gözlərinə 
baxıram. Mən diktə altında heç bir 
söz söyləmirəm.  

– Yeri gəlmişkən, qoy bu sual 
sizin üçün standart səslənməsin. 
Sizin burada saxlanılma 
şəraitiniz necədir? Hər hansı 
xahişiniz varmı? 

– Mənim bir tək xahişim 
var – evimə qayıtmağıma kömək 
edin! Saxlanılma şəraitimlə 
bağlı deyə bilərəm ki, heç bir 
şikayətim yoxdur. Hətta mənə 
Beynəlxalq Qırmızı Xaç Komitəsi 
vasitəsilə doğmalarımla yazışmaq 
və “Skype”la danışmaq imkanı 
verilib. Səhhətimlə bağlı da heç 
bir problemim yoxdur. Dörd il 
ərzində, şükürlər olsun, bir dəfə 
də xəstələnməmişəm. Doğru-
dur, burada bizə ev yeməkləri 
vermirlər, amma qidalanma ilə 
bağlı hər şey normaldır. Hətta bir 
az kökəlmişəm.      

Bundan başqa, mənə kitab 
oxumağa və sifariş etməyə də 
icazə verilib. Bu müddət ərzində 
rus və ingilis dillərində biliklərimi 
təkmilləşdirmişəm. Hazırda Çin 
dilini öyrənirəm.

 � Azərbaycan Respublikasının Prezidenti 
yanında Bilik Fondunun təşkilatçılığı və yerli 
Azərbaycan dili müəllimlərinin iştirakı ilə 3 rayonda 
“Dilimiz sərvətimizdir” layihəsi çərçivəsində 
“Azərbaycan dilinin qorunmasında dövlət siyasəti” 
mövzusunda  tədbirlər keçirilib. 

Yeni Azərbaycan Partiyası 
Biləsuvar rayon təşkilatının 
inzibati binasında reallaşan 
tədbiri RİH başçısının müavi-
ni Ləman Yüzbaşova açaraq, 

maarifləndirici layihələrin 
əhalinin intellektual səviyyəsinin 
yüksəlməsinə müsbət təsir 
göstərdiyini və belə görüşlərin 
təşkilində yaxından iştirak 

etməyə hazır olduqlarını bildirib. 
Fondun məsləhətçisi Abbas 

Əliyev dövlət dilindən düzgün 
istifadə qaydalarının dərindən 
mənimsənilməsi məqsədi ilə 
Bilik Fondunun icra etdiyi 
layihələr haqqında məlumat 
verib. Fondun yerli nümayəndəsi 
Qənbərəli Bağırov bölgələrdə 
təbliğatına ehtiyac duyulan möv-
zular barədə fikirlər səsləndirib. 

Tədbirdə AMEA-nın Nəsimi 
adına Dilçilik İnstitutu monito-

rinq şöbəsinin müdiri, filologiya 
üzrə elmlər doktoru, dosent 
Sevinc Əliyeva “Azərbaycan 
dilinin tədrisi dövlət dilinin 

qorunmasında xüsusi mərhələ 
kimi” mövzusunda məruzə edib. 

S.Əliyeva Azərbaycan 
Respublikasının Prezidenti 

İlham Əliyevin Azərbaycan 
dilinin saflığının qorunması və 
dövlət dilindən istifadənin daha 
da təkmilləşdirilməsi ilə bağlı 
tədbirlər haqqında imzaladığı 
fərmanı xatırladaraq, təmsil et-
diyi institutin və Bilik Fondunun 
bu istiqamətdə gördüyü birgə 
işləri diqqətə çatdırıb. 

Alim texniki inkişafın 
nəticəsində dilimizə daxil olan 
sözlərdən düzgün istifadənin va-
cibliyini vurğulayıb, əksər alınma 
sözlərin Azərbaycan dilində qar-
şılığı olduğunu, digərlərinin isə 
zaman-zaman müəyyənləşdiyini 
söyləyib. Bildirib ki, insan ana 
dilini öncə valideynləri, sonra 
müəllimlərindən öyrənir. Uşaqlar 
körpə yaşlarından eşitdikləri dili 
bütün qaydalarına uyğun öyrənə 

bilsələr, sonrakı dönəmlərdə bu 
dildən düzgün istifadə etməkdə 
çətinlik çəkməzlər. Bu mənada 
valideynlər və müəllimlərin 
üzərinə böyük məsuliyyət düşür. 
Müəllimlər doğma dilin qorun-
masının və gələcək nəsillərə saf 
şəkildə ötürlüməsinin qarantı-
dırlar. 

Növbəti gün Neftçala rayon 
Heydər Əliyev Mərkəzində 
baş tutan tədbiri fondun yerli 
nümayəndəsi, YAP Gənclər 
Birliyinin sədri U.Fərzəliyeva 
açaraq, mövzunun aktuallığına 
diqqət çəkib və müəllimləri 
müzakirələrdə fəal iştiraka 
səsləyib. 

Çıxışlarda doğma dilin saf-
lığının qorunmasında medianın 
rolu vurğulanıb. Qeyd edilib 

ki, mətbuat nümayəndələri 
müqəddəs missiya daşıdıqlarını 
unutmamalı, dövlət dilinə qay-
ğını özlərinin vəzifə borcu kimi 
dəyərləndirməlidirlər. 

Salyan rayon Tarix-Diyarşü-
naslıq Muzeyində təşkil olunan 
görüş təhsil şöbəsi müdirinin 
müavini Kübra Quliyevanın 
moderatorluğu ilə keçirilib. 
Dilçilik İnstitutu monitorinq 
şöbəsinin müdiri S.Əliyeva 
çıxış etdikdən sonra müzakirələr 
başlanıb. Müəllimlər dilin tətbiqi 
və tədrisi ilə bağlı təkliflər 
səsləndiriblər. Tədbirdə onları 
maraqlandıran suallar cavablan-
dırılıb. 

“Xalq qəzeti”

“Azərbaycan dilinin 
qorunmasında dövlət siyasəti”

Xarici diplomatlar Lənkəranın sosial-iqtisadi 
inkişafı və turizm potensialı ilə tanış olublar

 � Ölkəmizdə akkreditə olunmuş səfirlik 
və beynəlxalq təşkilatların rəhbərləri, onların 
xanımları Xarici İşlər Nazirliyinin təşkilatçılığı ilə 
cənub bölgəsinə səfər çərçivəsində Astara rayonu ilə 
tanışlıqdan sonra noyabrın 28-də Lənkərana gəliblər. 

AZƏRTAC-ın bölgə müxbiri 
xəbər verir ki, Azərbaycanda 
regionların inkişafı ilə yaxından 
tanış olmaq, o cümlədən cənub 
bölgəsində həyata keçirilən 
sosial-iqtisadi layihələr, habelə 
turizmin inkişafı ilə yerindəcə 
məlumat almaq məqsədilə həyata 
keçirilən səfərdə diplomatik 
korpusun 70-dək nümayəndəsi 
iştirak edib.

Diplomatların Lənkəranla 
tanışlığı Olimpiya İdman 
Kompleksindən başlayıb. Bil-
dirilib ki, Lənkəran Olimpiya 
İdman Kompleksi bu il oktyab-
rın 15-də istifadəyə verilib və 
açılış mərasimində Prezident 
İlham Əliyev və birinci xanım 
Mehriban Əliyeva iştirak ediblər. 
Bu, ölkəmizdə idmançıların 
ixtiyarına verilən sayca 44-cü 
Olimpiya İdman Kompleksidir. 
788 tamaşaçı yerlik universal id-
man salonunda idmanın müxtəlif 
növləri üzrə yarışlar təşkil etmək 
mümkündür. Belə komplekslərin 
yaradılması Azərbaycanın 
idman ölkəsi kimi nüfuzunu 
yüksəltməklə yanaşı, region 
gənclərinin idmana həvəsinin 
artırılması, onların potensialının 
üzə çıxarılması və ümumilikdə, 
idmanın kütləviliyinin təmin 
edilməsində mühüm əhəmiyyət 
daşıyır.

Qonaqlar kompleksdə idman-
çılarla söhbət ediblər. 

Diplomatik 
nümayəndəliklərin rəhbərləri 
sonra Heydər Əliyev Xatirə 
Parkına gəliblər. Parkın ərazisini 
gəzəndən sonra onlar Heydər 
Əliyev Mərkəzinin, Gənclər 
Mərkəzinin, Tarix-Diyarşünaslıq 
Muzeyinin (Xan evi) eksponatları 
ilə tanış olublar.

Növbəti ünvan şəhərin Qala 
xiyabanı olub. Qonaqlar bura-
da Lənkəranda istehsal olunan 
çay, çəltik, sitrus meyvələri 
və digər kənd təsərrüfatı 
məhsullarından, yerli ustaların 
sənətkarlıq nümunələri və uşaq 
rəssamlıq məktəbi yetirmələrinin 
əl işlərindən ibarət sərgilərlə, 
eləcə də rayonun turizm po-
tensialını əks etdirən buklet və 
fotostendlərlə tanış olublar. 

Rayonun bədii özfəaliyyət 
kollektivlərinin ifasında səslənən 
mahnılar və rəqslər, şəhər uşaq 
tərbiyə müəssisələri fidanlarının 

ifa etdikləri şən nəğmələr qonaq-
larda xoş duyğular oyadıb. 

Daha sonra qonaqlar “Bora-
nı” restoranında çay dəsgahına 
dəvət ediliblər.

“Azərxalça” ASC-nin 
Lənkəran filialı ilə tanışlıq da 
diplomatik nümayəndəliklərin 
rəhbərlərində zəngin təəssüratlar 
yaradıb. Məlumat verilib ki, 
bu istehsal müəssisəsi bu il 
oktyabrın 15-də Prezident İlham 
Əliyev və birinci xanım Mehri-
ban Əliyevanın iştirakı ilə açılıb. 
Ümumi sahəsi 1249 kvadrat-
metr olan filialda 150-yə yaxın 
toxucu çalışır. Zəruri xammal, 
müxtəlif ləvazimat və alətlərlə 
təmin edilən emalatxanada 
müxtəlif ölçülü 43 dəzgahda 
Azərbaycan xalçaları toxunur. 
Müəssisədə çalışan toxucular 
Lənkəran sakinləridir. Onlar 
“Azərxalça”nın təşkil olunmuş 
tədris-hazırlıq kurslarına cəlb 
edilib, xalçaçılıq üzrə bacarıq və 
vərdişlərini təkmilləşdiriblər. 

Çəltik emalı zavoduna 
gələn qonaqlar istehsal prosesi-
ni izləyib, işçilərlə görüşüblər. 
Diqqətə çatdırılıb ki, çəltikçilik 
rayonda aqrar sahənin aparıcı 
istiqamətlərindən birini təşkil 
edir. Rayonda çəltik əkininin 
həcmi ilbəil artır. 

Səfirlik və beynəlxalq 
təşkilatların rəhbərləri Lənkəran 
Rayon Dövlət Aqrar İnkişaf 
Mərkəzində yaradılmış şəraitdən 
də məmnun qalıblar.

Rayonun İstisu qəsəbəsində 
“Yaşıl çay” MMC-nin çay planta-
siyaları ilə tanışlıq da maraqlı ke-
çib. MMC-nin rəhbəri Araz Yağu-
bov təsərrüfatın qazandığı uğurlar 
barədə məlumat verərək bildirib 
ki, Lənkəran çayı tərkibinə və 
keyfiyyət xüsusiyyətlərinə görə 
həmişə fərqlənib. Sahələrin suva-

rılması müasir çiləmə üsulundan 
istifadə edilməklə həyata keçirilir. 
Təsərrüfatda xaricdən gətirilən ən 
müasir texnika və avadanlıqdan 
istifadə olunur. Plantasiyalara qul-
luq zamanı kimyəvi vasitələrdən 

istifadə edilmir. Mineral gübrələr 
əvəzinə üzvi gübrələrdən daha 
çox istifadə olunur. Bunun 
nəticəsində burada yetişdirilən 
çay yarpağı ekoloji cəhətdən tam 
təmiz olur.

İstisu və Sağlamlıq 
Mərkəzində yaradılmış şərait də 
diplomatik nümayəndəliklərin 
rəhbərlərində maraq doğurub. 
Məlumat verilib ki, yaxın aylarda 
tam gücü ilə istifadəyə veriləcək 
kompleksdə otel, tibb mərkəzi, 
müxtəlif termal hamamlar 
fəaliyyət göstərəcək. Buradakı 
ikimərtəbəli tibb mərkəzi müasir 
avadanlıqlarla təchiz edilib. 
Müasir laboratoriya, rentgen və 
ultrasəs müayinələri üçün lazımi 
şəraitin yaradıldığı mərkəzdə 
elektroterapiya, fizioterapiya, 
jet masaj, maqnitoterapiya, hid-
roterapiya, hidrokolonterapiya, 
palçıq müalicəsi, mexanoterapiya 
otaqları var. Burada müalicə 
alanlar masaj və palçıq appli-
kasiya otaqlarından istifadə edə 
bilərlər. 

Qonaqların diqqətinə 
çatdırılıb ki, Lənkəran İstisu və 
Sağlamlıq Mərkəzində qan dövra-
nı, sinir, sümük-əzələ sistemləri, 
birləşdirici toxumanın, tənəffüs 
orqanlarının, həzm sisteminin 
xəstəlikləri, maddələr mübadiləsi 
və qidalanma pozuntuları, dəri 
və dərialtı toxumanın və sidik-
cinsiyyət sistemi xəstəliklərinin 
müalicəsi nəzərdə tutulub. 

Diplomatlar Hirkan 
qəsəbəsindəki sitrus bağları, Hir-
kan Milli Parkı və Xanbulançay 
dəryaçası ilə də tanış olublar. 

Səfər çərçivəsində, həmçinin 
Lənkəranın qida və kənd 
təsərrüfatı məhsullarının ixrac 
potensialı ilə bağlı təqdimatlar 
keçirilib. 

Qeyri-Hökumət Təşkilatlarına Dövlət Dəstəyi 
Şurasının yeni elektron xidmətlərinin tətbiqi 

ilə bağlı ictimai dinləmə keçirilib
 � Noyabrın 28-də Azərbaycan Respublikasının 

Prezidenti yanında Qeyri-Hökumət Təşkilatlarına 
Dövlət Dəstəyi Şurasının təşkilatçılığı ilə şuranın yeni 
elektron xidmətlərinin tətbiqi ilə bağlı ictimai dinləmə 
keçirilib.

AZƏRTAC xəbər verir ki, 
şuranın sədri, Milli Məclisin 
deputatı Azay Quliyev 450-
dən çox QHT və media 
nümayəndəsinin iştirak etdiyi 
toplantıda ictimai dinləmənin 
keçirilməsinin məqsədləri 
barədə danışaraq deyib: “Bu cür 
geniş təqdimatın keçirilməsinin 
əhəmiyyətli səbəbləri var. 
Bunlardan biri, şuranın gələn 
ildən etibarən tətbiq edəcəyi 
yeniliklərin təqdimatıdır. 
Belə ki, şuranın həyata ke-
çirdiyi elektron xidmətlərin 
keyfiyyətini yaxşılaşdırmaq, 
istiqamətlərini şaxələndirmək, 
istifadəçilər üçün daha rahat 
və əlçatan etmək məqsədilə 
hazırlanan proqramlar 
Azərbaycan Respublikasının 
Prezidenti İlham Əliyevin 
elektron hökumətin inkişafı 
və rəqəmsal hökumətə keçidlə 
bağlı, həmçinin dövlət qurumla-
rı tərəfindən göstərilən elektron 
xidmətlərin təkmilləşdirilməsi 

ilə əlaqədar imzaladığı fərman 
və sərəncamları rəhbər tu-
taraq təqdim edilib. İctimai 
dinləmənin keçirilməsinin 
ikinci mühüm şərti QHT-lərin 
hesabatlıq vəziyyətini müzakirə 
etməkdir”.

Azay Quliyev vurğulayıb 
ki, ilk dəfə tətbiq olunan bu 
proqram və elektron xidmətlərin 
böyük ictimai əhəmiyyəti 
var. Belə ki, layihələrin 
vətəndaşlar tərəfindən onlayn 
qiymətləndirilməsi, müqavilə 
bağlanması üçün sənədlərin 
elektron qəbulu və e-növbə 
xidməti, QHT layihələrinin 
hesabatlıq vəziyyətinin onlayn 
müşahidəsi, konsultativ dəstək 
üzrə onlayn xidmət, apelyasiya 
komissiyasının iclasında onlayn 
iştirak kimi proqram və elektron 
xidmətləri ilk dəfə tətbiq olu-
nacaq.

Onun sözlərinə görə, 
tətbiq olunan bu elektron 
xidmət və proqramlar şuranın 

fəaliyyətində şəffaflığı daha 
da artırır, qurumla QHT-lər 
arasında kommunikasiyanı daha 
rahat və asan edir, vaxt itkisi-
nin və əlavə resursların cəlb 
edilməsinin qarşısını alır.

Azərbaycan Respublikası-
nın Prezidenti yanında Qeyri-
Hökumət Təşkilatlarına Dövlət 
Dəstəyi Şurası Katibliyinin 
icraçı direktoru Fərasət Qurba-
nov qurumun cari ildə keçirdiyi 
müsabiqələr çərçivəsində icra 
olunan layihələrin hesabatlılıq 
vəziyyətini təhlil edib.

O qeyd edib ki, 2018-
ci ildə ötən illə müqayisədə 
xeyli layihə dəstəklənib. 543 
layihənin şura tərəfindən 
dəstəkləndiyini deyən 
F.Qurbanov QHT-lərin 
təqdim etdiyi layihələrin 
sənədləşməsində müəyyən 
qüsurların olduğunu da vurğula-
yıb. Yeni proqramın tətbiqindən 
sonra haqqında bəhs olunan 
problemlərin azalacağı proqnoz-
laşdırılır.

Təqdimatdan sonra tədbir 
iştirakçıları yeniliklərlə bağlı 
fikir və rəylərini bildirib, QHT 
təmsilçilərini maraqlandıran 
suallar cavablandırılıb.


